
 

JÓK A LEGJOBBAK KÖZÜL 
 

Riport Dr. Ignácz Istvánnal 

„A mai napig végig kíséri tevékenységemet az akkor tanult elsajátított és alkalmazott módszer. Ma 
elképzelhetetlen akár a közigazgatás vagy akár versenyszféra területén dolgozni úgy, hogy ne 

alkalmazzuk a minőségfejlesztés vagy minőségirányítás ajánlott módszereit.” 
 

 

 

Dr. Ignácz István 

- Szeretném kérni, hogy életrajzi bemutatkozásodat néhány jelentős évszám felvillantásával is fűszerezzük. 
 

- Születési hely és idő: Rásonysápberencs, 1955.02.03. Családi állapot: nős, két gyermek édesapja 
Iskolai végzettségek: 

• 1991. Miskolci Egyetem Állam- és Jogtudományi Kar, jogi diploma 
• 1978. Rendőr Tiszti Főiskola Bűnügyi Nyomozói Szak, nappali tagozat 
• 1975. Belügyminisztérium Tartalékos Tisztképző, Budapest 
• 1973. Gyárfás József Mezőgazdasági Szakközépiskola, Abaújszántó, érettségi 
• Számos európai és tengerentúli szakmai továbbképzések. 

Szakmai tapasztalat 

• 2019. napjainkig – ANY Biztonsági Nyomda, biztonsági vezérigazgató-helyettes 
• 2016. -2019 – Belügyminisztérium Nyilvántartások Vezetéséért Felelős Helyettes Államtitkárság, 

helyettes államtitkár 
• 2008. – 2016.  – Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatások Központi Hivatala, elnök majd 

elnökhelyettes 
• 2000. -2008 – Pest Megyei Rendőr-főkapitányság vezetője 
• 1998.- 2000 – Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Rendőr-főkapitányság vezetője 
• 1996.-1998 – Országos Rendőr-főkapitányság bűnügyi főigazgató, rendőr dandártábornoki 

előléptetés 
• 1992.   - Borsod Megyei Rendőr-főkapitányság bűnügyi igazgató, rendőr ezredesi előléptetés 
• 1987.  – Miskolci Rendőrkapitányság vizsgálati alosztályvezető, osztályvezető 
• 1978.  – Borsod Megyei Rendőr-főkapitányság bűnügyi operatív, vizsgálati terület 



Egyéb szakmai és tudományos tevékenység 

• 2001- től a központi tiszti kar állományának tagja 
• 2015. március 15-én a Magyar Köztársaság elnökének elismerése, tiszti kereszt 

 

- Néhány fontos információ, amely segíthet tartalmas életutad megismerésében: 
 

Az Európai Unióhoz történő csatlakozást megelőzően, részt vettél a rendészeti szervek jogharmonizációs 
munkájában. 

Szerepet vállaltál a Magyar Köztársaság rendőrsége minőségfejlesztési programjának elindításában, így 
többek között a Miskolci Egyetem által irányított PHARE regionális fejlesztési programban. 
Sikeres volt, és komoly érdeklődést váltott ki az általad elindított, és Közép-Európában egyedülálló, 
kisebbségi romológiai program. 
Csapatmunkában történő gondolkodás eredményeként önálló nemzetközi minőségfejlesztési díjat kapott 
az általad irányított Pest Megyei Rendőr-főkapitányság. 
Vezetője voltál annak a szakértőkből álló ötfős bizottságnak, mely vizsgálta a 2006-os őszi budapesti 
zavargásokat. A vizsgálat feltárta a rendőri eljárások hiányosságait, és eredményeként széles területet 
átfogó intézkedési terv készült. 
Szakmai munkád mellett időt szenteltél tudományos tevékenységnek is. 
Több mint hét éve oktatsz kriminalisztikát a Miskolci Egyetem Állam- és Jogtudományi Karán, valamint 
rendészeti ismereteket a Nyíregyházi Főiskolán. 
Vizsgaelnöki elnöki teendőket látsz el a Miskolci Egyetem Állam és Jogtudományi Karán, Rendőrtiszti 
Főiskolán és a rendészeti szakközépiskolában. 
Folyamatosan kapsz megbízást diplomamunkák külső bírálatára, valamint vizsgabizottság elnöki 
teendőinek ellátására a Szent István Egyetemen, a Rendőrtiszti Főiskola és Rendőr és a Rendészeti 
Vezető Képző Intézet részéről. 
A Budapesti Közszolgálati Egyetem mentor oktatója vagy. 
Tagja a Szemere Bertalan Magyar Rendvédelem - történeti Tudományos Társaságnak. 
Éveken keresztül vendég előadóként segítetted a Pallas Páholy tevékenységét a jogi normák 
előkészítésében. 

Irányításoddal a Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatások Központi Hivatala és a 
Belügyminisztérium Nyilvántartások Vezetéséért Felelős Helyette Államtitkárság jelentős lépéseket tett a 
közigazgatás területén a digitális Magyarország megteremtéséért, és fontos mérföldkő volt, hogy 
bevezetésre került a 2. generációs biometrikus útlevél, valamint az e-személyigazolvány. 

2018. december 31-én nyugállományba vonultál, de mellette 2019. januárárjától napjainkig az ANY 
Biztonsági Nyomda biztonsági vezérigazgató-helyettese, ahol részben a rendészeti ismereteket, részben 
a hosszú évek közigazgatási és minőségirányítási -és fejlesztési ismereteket, tapasztalatokat hasznosítod. 

 

- A jogi diploma mennyire segítette rendőri pályádat? 
 

- Pályafutásom egyik beosztását sem tudtam volna eredményesen elvégezni a tanult jogi ismerek nélkül. 
Voltak helyzetek, amikor percek alatt kellett eldönteni, minősíteni bizonyos dolgokat. 
Kényszerintézkedések, személyi szabadságot korlátozó döntések emberekről sorsokról szóltak itt nem 
lehetett hibázni, arról már nem is beszélve, hogy az a tevékenység, amit csinálsz rendszerbe történő 
elhelyezése nem működött volna e nélkül. 
 

 

 

 



- Szakmai ismereteid rendkívül széleskörűek! Munkádban miért fontos a minőség? 

 

- Hosszú éveken keresztül gyártott a közigazgatás a rendészet „tömegterméket”. Ami nagyon fontos, hogy 
az itt jelentkező feladat végrehajtását mindig egy adott társadalmi - gazdasági és jogi környezetben kell 
elvégezni. A feladat végrehajtása mindig szabályozott körülmények között zajlik viszont a szabályok 
alkalmazása bizonyos esetekben önálló gondolkodásra kell hogy kényszerítsen. Ez az önálló egy egy 
helyzethez történő konkrét intézkedésnek olyannak kell lenni, ami szabályos, kulturált, határozott 
részrehajlás nélküli. Az ilyen intézkedéseket sokszor az intézkedés alá vont is elfogadja még akkor is, ha 
az számára hátrányos vagy kellemetlen. 

 

- 2003-ban találkoztunk első ízben, amikor IIASA - Shiba díjas pályázatotok helyszíni szemléjére került sor. 

A Pest Megyei Rendőr - főkapitányként válaszoltál kérdéseinkre. Első számú vezetőként csodáltuk 

minőség iránti affinitásodat. A díjat megérdemeltétek. Hogyan emlékszel vissza akkori tevékenységedre? 
 

- A rendőri munkában, ebben az időszakban új szemléletre volt szükség. A szemléletváltást megkövetelte 
az új társadalmi rend, az UNIÓ - hoz való csatlakozás az európai normák. Kinyílt a zárt világ a rendészet 
és a közigazgatás szemlélői előtt. 
Sikerült meggyőzni a vezető és beosztott társaimat ezek fontosságáról, partnerek voltak és bátran 
vállalkoztunk az újszerű dolgokra. Szerencsés voltam, mert partnereket találtam kreatívok voltak a kollégák, 
akartak és szerették a munkájukat. 
A Mai napig büszke vagyok rájuk. A minőségdíjra való felkészülés során is uralkodott a szervezetben a 
csapatszellem. 

 

- Minőségdíjas szereplésetekből mit profitáltatok,- tudtatok-e valamit továbbadni, másokat is „fertőzni” a 

minőség vírusával? A másoktól való tanulás mennyire volt számotokra hasznos?  

 
- A mai napig végig kíséri tevékenységemet az akkor tanult elsajátított és alkalmazott módszer. Ma 

elképzelhetetlen akár a közigazgatás vagy akár versenyszféra területén dolgozni úgy, hogy ne alkalmazzuk 
a minőségfejlesztés vagy minőségirányítás ajánlott módszereit.  

 

- Rendőri karriered példa értékű! Sok helyen próbára tetted (tették) képességeidet! Hol érezted igazán jól 

magad? 
 

- A rendőri közigazgatási tevékenységem alatt sok területen megfordultam, de soha sem jelentkeztem a 
feladatokért, pláne nem a beosztásokért. Viszont mindenütt igyekeztem magamból és kollégáimból 
kihozni a lehető legtöbbet, ami fegyelmezett emberszerető, alázatos munkával garantáltan elérhető. 
Igyekeztem jól érezni mindenhol minden beosztásban megtalálni a szépet és azt, hogy embereket 
szolgálok és a jogszabályok erejénél rám ruházott jogkörökben nem hatalmaskodok, nem élek vissza 
vele. 
Mindenhol jól éreztem magam szerettem ott dolgozni ahová rendelt a sors és úgy érzem engem is 
elfogadtak. Voltak rendkívüli hó és árvízhelyzetek, bonyolult szerteágazó bűnügyek. Fontos volt, hogy 
ahol dolgoztam az állampolgárok, polgármesterek érezzék a tenni akarást az együttgondolkodást. Volt is 
ilyen projektünk, szóval nem tudok különbséget tenni egyik vagy másik hely vagy beosztás között 
mindenütt jól éreztem magam. 

 

- A közigazgatási és elektronikus közszolgáltatások területén azt gondolom úttörő munkát végeztél. Mint 

állampolgár: elégedett vagy ezzel a szolgáltatással? 
 

- A közigazgatás területén a digitalizáció már ordított a kapuban, amikor eget rengetően szükség volt a 
változtatásokra. Ezen a területen elmaradott volt Magyarország szükség volt lépést tartani, több 



okmánycsaládnál európai szinten is példaértékűt alkotni. Ilyen volt az e-személyigazolvány, számos a 
központi nyilvántartási rendszerből történő direkt lekérdezések stb. 
Mint állampolgár  persze elégedett vagyok az akkori fejlesztésekkel,de miután a leggyorsabban fejlődő 
területről van szó  a változtatásokra a változásokra a megújulásra nap mint nap szükség van. 

 

- Mikor jártál utoljára borsodi szülőfaludban? Hogyan emlékszel az ottani évekre? 
 

- Elég sűrűn járok „haza. A röghöz kötöttség nálam, de a családomban is nagyon fontos. Ott vannak a 
felmenőim sírjai, ott élnek a testvéreim, gyerekeim, unokáim.  Szükségét érezzük a találkozásoknak, a 
hozzátartozók is igénylik ezt. 

 

Nagyon szép, szegény, de boldog gyerekkort éltem. ”Szabad” voltam, enyém volt a világ. Össze sem tudom 
hasonlítani a mai felgyorsult zaklatott idegileg túlfűtött világgal. A kertészkedés hobbi szinten megmaradt, 
itt Borsod megyében van gyümölcsösöm, szőlőültetvényem, és ha felülök a kistraktoromra a gondok és 
problémák egy pillanatra elillannak a fejemből. Egy tavaszi fa metszése vagy egy beoltott fa fejlődése, a 
kerti növények növekedése vagy akár a gyümölcsérés számomra felemelő érzés. 
 

- Min dolgozol jelenleg? Milyen rövid és hosszabb távú terveid vannak? 
 

- Valamivel több, mint három éve nyugdíjasként az ÁNY Biztonsági nyomda biztonsági vezérigazgató 
helyettesekét dolgozom. A versenyszféra újabb kihívást újabb lehetőségeket teremtett számomra, amit 
nagy lelkesedéssel és odaadással végzek. Terveim között már csak az szerepel, hogy ha az egészség 
engedi, tudok a munkahelyemen újat alkotni és megelégedéssel helyt állni. Egy pár évet még dolgozom és 
utána csak a gyerekekkel, az unokákkal és a kerttel szeretnék többet foglalkozni. 

 
- Köszönöm válaszaidat. Kívánok további munkasikereket, jó egészséget és tartalmas nyugdíjas éveket! 

 

                                                                                                                                  Sződi Sándor 

 


